
Protokół Nr 13 /2011 
z  posiedzenia Komisji  Edukacji, Kultury i Spraw Społecznych Rady Miejskiej 

w dniu  29 sierpnia 2011 r. 
 
 

Obecni wg załączonej listy. 
Miejsce obrad: Biuro Rady Miejskiej 
 
Tematyka  Komisji:  

1. Otwarcie posiedzenia. 
2. Informacja na temat organizacji nowego roku szkolnego w szkołach i przedszkolach 

miejskich. 
3. Analiza wyników egzaminów wewnętrznych w szkołach i przedszkolach miejskich. 
4. Współpraca z miastami partnerskimi. 
5. Stan bezpieczeństwa publicznego na terenie Miasta – informacja Policji Powiatowej i 

Straży  Miejskiej.  
6. Rozpatrzenie i zaopiniowanie projektów uchwał w sprawie: 

a) zmieniająca uchwałę w sprawie zgody na udzielenie przez Burmistrza bonifikat od opłaty 
z tytułu przekształcenia prawa użytkowania wieczystego w prawo własności 
nieruchomości, 

b) nadania imienia Gimnazjum Nr 2 w Białogardzie, 
c) podjęcia realizacji inwestycji „Budowa budynku mieszkalnego wielorodzinnego wraz z 

instalacjami zewnętrznymi i zagospodarowaniem terenu przy ulicy Moniuszki w 
Białogardzie”, 

d)  podjęcia realizacji inwestycji polegającej na przebudowie odcinka drogi obejmującej 
część działki nr 4 w obrębie 004 w Białogardzie, 

e) cen za komunalne usługi przewozowe o charakterze użyteczności publicznej w 
publicznym transporcie zbiorowym autobusami komunikacji miejskiej wykonywane przez 
jednoosobową spółkę z ograniczoną odpowiedzialnością Miasta Białogard – Zakład 
Komunikacji Miejskiej w Białogardzie, 

f) utworzenia w szpitalu i zakładach pomocy społecznej w Białogardzie odrębnych 
obwodów głosowania w wyborach do Sejmu Rzeczypospolitej Polskiej i do Senatu 
Rzeczypospolitej Polskiej, zarządzonych na dzień 9 października 2011 r. oraz ustalenia 
ich numerów, granic i siedzib obwodowych komisji wyborczych,  

g) zaciągnięcia długoterminowego kredytu bankowego na finansowanie planowanego 
deficytu budżetu Miasta oraz spłatę wcześniej zaciągniętych pożyczek i kredytów, 

h) stawek dotacji przedmiotowych dla miejskich zakładów budżetowych, 
i) zmieniająca uchwałę w sprawie podatku od nieruchomości, 
j) zakresu i formy informacji Burmistrza o przebiegu wykonania budżetu Miasta za pierwsze 

półrocze, informacji o kształtowaniu się wieloletniej prognozy finansowej oraz informacji 
o przebiegu wykonania planu finansowego samorządowej instytucji kultury za pierwsze 
półrocze, 

k) zmieniająca uchwałę w sprawie wieloletniej prognozy finansowej Miasta Białogard na   
lata 2011-2019, 

l) o zmianie uchwały budżetowej na rok 2011. 
7. Sprawy różne. 
8. Zamknięcie posiedzenia. 
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Ad 1 
 Posiedzenie o godz. 9.00 „otworzył i prowadził” przewodniczący Komisji Edukacji – 
Maciej Danowski.  

Komisja przyjęła protokół z poprzedniego posiedzenia i porządek, głosując: za-5 
(jednogłośnie). 
 
Ad 2 
 Informacje o stanie bezpieczeństwa publicznego na terenie Miasta, stanowiące 
załącznik do protokołu przedstawili: 
- Józef Piścio – Z-ca Komendanta Straży  Miejskiej, 
- Krzysztof Wołkowski – Zastępca Komendanta Policji Powiatowej w Białogardzie. 
 
Głos w dyskusji zabrali: 
J.Harłacz – stwierdził, że w Straży Miejskiej jest za mało osób do pracy. Są trudności z 

przerobieniem zdjęć.   
Burmistrz – wyjaśnił, że to okres przejściowy. Należy pilnować mieszkańców, aby 

wywiązywali się ze swoich obowiązków. 
Z-ca Burmistrza – pytała jakie są kryteria osiąganych wyników? 
Z-ca Komendanta Policji – odpowiedział, że ważne są wskaźniki jak: dynamika ilości zdarzeń, 

wykonania służby patrolowej.  
M.Danowski – pytał w jakim stopniu monitoring przyczynia się do wykrywalności? 
Z-ca Komendanta Policji – powiedział, że to prewencja mająca na celu przestrzeganie 

przepisów drogowych np. wjazd w niedozwolone miejsce. Pokazuje też zgrupowania 
młodzieży zaśmiecającej miasto.  

A.Milczarek – pytał ile jest kamer, czy jest potrzeba całodobowej obsługi oraz pełna obsada 
monitoringu? 

Z-ca Komendanta Policji – odpowiedział, że w Białogardzie jest 7 kamer i 3 w Karlinie. 
Monitoring działa cały czas. W poszczególne dni są wskazane osoby do obsługi. 

J. Leszczyk – pytał czy dilerzy wywodzą się z naszej młodzieży, czy to osoby z zewnątrz? 
Przewodniczący Rady stwierdził, że mecze to imprezy podwyższonego ryzyka. 

Z-ca Komendanta Policji – stwierdził, że to lokalni mieszkańcy. Były przypadki przesyłek 
marihuany. Kalendarz meczy posiada z różnych źródeł. Policjanci wiedzą, gdzie mogą być 
przypadki zagrożonych meczów. Policja pracuje wspólnie z organizatorem w zakresie 
bezpieczeństwa.  

 
Komisja zapoznała się z przedstawionymi informacjami, nie wnosząc uwag. 

 
Ad 3 

Informację dotyczącą współpracy z miastami partnerskimi przedstawił Piotr Janowski, 
który stwierdził, że jest  8 miast partnerskich, współpraca układa się nieźle. Dzięki 
współpracy kilkanaście inwestycji zrealizowano, m.in.  rewitalizację starego miasta etap I i II, 
starego ratusza, domu kultury, sali gimnastycznej, sali ciężarów. Ponadto istnieje współpraca 
ze szkołami w zakresie wymiany  językowej. 
 
Głos w dyskusji zabrali: 
M.Danowski – pytał na czym polega współpraca? 
P.Janowski – odpowiedział, że na poparciu wniosków, podpisując deklarację. 
M.Danowski – pytał na czym polega współpraca z Rumunią? 
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P.Janowski – odpowiedział, że na wymianie między szkołami. Od 5 września 2011 r. w 
Białogardzie będzie gościła młodzież niemiecka i łotewska na wymianie  finansowanej z 
Interreg. 

 
Komisja zapoznała się z przedstawioną informacją, nie wnosząc uwag. 

 
 
 
Ad 6 
Rozpatrzenie i zaopiniowanie projektów uchwał w sprawie: 

a) zmieniająca uchwałę w sprawie zgody na udzielenie przez Burmistrza bonifikat od opłaty 
z tytułu przekształcenia prawa użytkowania wieczystego w prawo własności 
nieruchomości, 

Przedstawiła: Beata Szulakiewicz, Naczelnik Wydz. Gospodarki Nieruchomościami 
 

 
Komisja zaopiniowała pozytywnie w/w projekt uchwały, głosując: 

za- 5 (jednogłośnie). 
 

 W tej części posiedzenia Burmistrz  zgłosił, że  wniesie projekt uchwały sprawie 
przekazania urządzeń dla RWiK Sp. z o.o. Możemy mieć lidera w Spółce. W przypadku 
urządzeń wodno-kanalizacyjnych nie będziemy płacić podatku a Spółka musi. Wyliczono, że 
dopłaty wynosiłyby 9 mln zł. Jedna próba się nie powiodła dot. majątku. Majątek 
wprowadzany przez gminy był obciążający Spółkę a nasz jest nowy w bardzo dobrym stanie. 
Przyrost udziału powinien być proporcjonalny. Umowa Spółki mówi, że cena jest w każdej 
gminie inna a udziałowcy chcą, aby była jedna. 
 
Głos w dyskusji zabrali: 
J.Harłacz – stwierdził, że należy podjąć strategiczną decyzję w sprawie ceny za wodę. Jako 

jedyny Józef Leszczyk był przeciwny utworzeniu spółki, bo nie był właściwie zabezpieczony 
interes Miasta. Co roku podnosząc cenę za wodę i ścieki dojdziemy do uśrednienia ceny. 
Temu się nie da zapobiec. Nikt nie da gwarancji, że wnosząc aportem majątek 
zabezpieczymy interes mieszkańców Miasta. 

Burmistrz – stwierdził, że zgadza się, iż cena wody będzie rosła bez względu na to czy 
wprowadzimy majątek. Chodzi o to, aby cena rosła pod kontrolą. Białogard jest w 
najlepszej sytuacji, bo mamy środki zainwestowane w infrastrukturę kanalizacyjną.  

A.Milczarek – powiedział, że obecnie koszty konserwacji spadną na Miasto. 
Burmistrz – poinformował, że nie można było przekazać przez 5 lat tych urządzeń nikomu, bo 

to było ze środków unijnych. 
J.Harłacz – pytał dlaczego Prezes otrzymała podwójną premię? Należy obniżyć koszty w 

Spółce.     
Burmistrz – wyjaśnił, że inwestycja jeszcze nie jest rozliczona. Burmistrz powiedział, że 

problem jest  do rozwiązania obecnie. 
 
 

b) nadania imienia Gimnazjum Nr 2 w Białogardzie, 
Przedstawiła: Marta Grabczyńska 

 
Komisja zaopiniowała pozytywnie w/w projekt uchwały, głosując: 

za- 5 (jednogłośnie). 
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c) podjęcia realizacji inwestycji „Budowa budynku mieszkalnego wielorodzinnego wraz z 

instalacjami zewnętrznymi i zagospodarowaniem terenu przy ulicy Moniuszki w 
Białogardzie”, 

Przedstawił: Krzysztof Bagiński, Burmistrz Białogardu 
 

Komisja zaopiniowała pozytywnie w/w projekt uchwały, głosując: 
za- 5 (jednogłośnie). 

 
d)  podjęcia realizacji inwestycji polegającej na przebudowie odcinka drogi obejmującej 

część działki nr 4 w obrębie 004 w Białogardzie, 
Przedstawił: Krzysztof Bagiński, Burmistrz Białogardu 
 

Głos w dyskusji zabrali: 
J.Harłacz – stwierdził, że z tego wynika 120 tys. zł  opłata wieczysta i podatek od 

nieruchomości. Wiceprzewodniczący Rady pytał jakie wynikają z tego rzeczywiste koszty? 
Burmistrz – odpowiedział, że najważniejsza jest  budowa drogi, aby wywiązać się z 

zobowiązań, druga sprawa to strefa i podejście do tej strefy. Powiat daje 43 ha a Miasto 
winno wnieść aportem ten grunt do Spółki. Grunt jest wartości około 4 mln zł. Ważna jest 
budowa drogi. Dyskusja będzie trwała na kilku spotkaniach. 

J.Leszczyk – powiedział, że to nie może być temat tabu, bo po co nam dwa etaty. 
 

Komisja zaopiniowała pozytywnie w/w projekt uchwały, głosując: 
za-4, przeciw-0, wstrzymało się-1. 

 
e) cen za komunalne usługi przewozowe o charakterze użyteczności publicznej w 

publicznym transporcie zbiorowym autobusami komunikacji miejskiej wykonywane przez 
jednoosobową spółkę z ograniczoną odpowiedzialnością Miasta Białogard – Zakład 
Komunikacji Miejskiej w Białogardzie, 

Przedstawił: Krzysztof Bagiński, Burmistrz Białogardu 
 

Głos w dyskusji zabrali: 
J.Harłacz – powiedział, że istnieje potrzeba realizacji przystanku na pętli oś. Kołobrzeska. 

Ponadto przy wjeździe na oś. Zwycięstwa należy postawić znak, aby nie parkować. 
A.Milczarek – stwierdził, że tam jest znak strefa zamieszkała i nie wolno się zatrzymywać. 

 
Komisja zaopiniowała pozytywnie w/w projekt uchwały, głosując: 

za- 5 (jednogłośnie). 
 
f) utworzenia w szpitalu i zakładach pomocy społecznej w Białogardzie odrębnych 

obwodów głosowania w wyborach do Sejmu Rzeczypospolitej Polskiej i do Senatu 
Rzeczypospolitej Polskiej, zarządzonych na dzień 9 października 2011 r. oraz ustalenia 
ich numerów, granic i siedzib obwodowych komisji wyborczych,  

Przedstawił: Krzysztof Bagiński, Burmistrz Białogardu 
 

Komisja zaopiniowała pozytywnie w/w projekt uchwały, głosując: 
za-2, przeciw-1, wstrzymało się-1. 
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g) zaciągnięcia długoterminowego kredytu bankowego na finansowanie planowanego 
deficytu budżetu Miasta oraz spłatę wcześniej zaciągniętych pożyczek i kredytów, 

Przedstawił: Krzysztof Bagiński, Burmistrz Białogardu 
 

Komisja zaopiniowała pozytywnie w/w projekt uchwały, głosując: 
za-4, przeciw-0, wstrzymało się-1. 

 
 
h) stawek dotacji przedmiotowych dla miejskich zakładów budżetowych, 
Przedstawił: Krzysztof Bagiński, Burmistrz Białogardu 
 

Komisja zaopiniowała pozytywnie w/w projekt uchwały, głosując: 
za- 5 (jednogłośnie). 

 
 
i) zmieniająca uchwałę w sprawie podatku od nieruchomości, 
Przedstawił: Krzysztof Bagiński, Burmistrz Białogardu 
 

Komisja zaopiniowała pozytywnie w/w projekt uchwały, głosując: 
za- 5 (jednogłośnie). 

 
 
j) zakresu i formy informacji Burmistrza o przebiegu wykonania budżetu Miasta za pierwsze 

półrocze, informacji o kształtowaniu się wieloletniej prognozy finansowej oraz informacji 
o przebiegu wykonania planu finansowego samorządowej instytucji kultury za pierwsze 
półrocze, 

Przedstawił: Krzysztof Bagiński, Burmistrz Białogardu 
 
 

Komisja zaopiniowała pozytywnie w/w projekt uchwały, głosując: 
za-4, przeciw-0, wstrzymało się-1. 

 
 
k) zmieniająca uchwałę w sprawie wieloletniej prognozy finansowej Miasta Białogard na   

lata 2011-2019, 
Przedstawił: Krzysztof Bagiński, Burmistrz Białogardu 
 

Komisja zaopiniowała pozytywnie w/w projekt uchwały, głosując: 
za- 5 (jednogłośnie). 

 
l) o zmianie uchwały budżetowej na rok 2011. 

Przedstawili: Skarbnik Miasta Lucyna Szymecka oraz Burmistrz Białogardu Krzysztof 
Bagiński, który dodatkowo przedstawił poprawkę. 

 
Głos w dyskusji zabrali: 
J.Harłacz – zgłosił wniosek o kupienie stołu ortopedycznego dla Szpitala Powiatowego. 
J.Leszczyk – prosił, aby dopilnować realizację wniosku.  
 

Komisja zaopiniowała pozytywnie w/w projekt uchwały, głosując: 
za- 5 (jednogłośnie). 
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Ad 4 
 Informację na temat organizacji nowego roku szkolnego w szkołach i przedszkolach 
miejskich, stanowiącą załącznik do protokołu przedstawiła Marta Grabczyńska, Naczelnik 
Wydz. Edukacji, Kultury i Spraw Społecznych. 

 
Głos w dyskusji zabrali: 
M.Danowski – pytał co z klasą integracyjną? 
Naczelnik  – odpowiedziała, że nie ma chętnych. 
Z-ca Burmistrza – poinformowała, że do 31 sierpnia br. może podpisać aneks. Zawsze istnieje 

możliwość zrobienia klasy integracyjnej. 
M.Skoczyk – pytał o przyjęcia 5-latków? 
Z-ca Burmistrza – odpowiedziała, że wszyscy otrzymali zawiadomienia, wszyscy są 

przyjmowani. Odnośnie 3-latków to dla wszystkich będą miejsca w przedszkolach. 
J.Leszczyk - pytał o liczbę nauczycieli w gimnazjach, bo jest istotna różnica pomiędzy ilością 

oddziałów a liczbą nauczycieli? Przewodniczący Rady uważa, że należy zatrudniać ludzi 
młodych.  

Z-ca Burmistrza – stwierdziła, że obecni nauczyciele mają nadgodziny. Dyrektor zatrudnia 
kadrę i to jest w jego gestii. 

Burmistrz – stwierdził, że jest przeciwnikiem bocznego sterowania. Burmistrz dodał, że Szkoła 
Podstawowa Nr 4 jako jedyna mieści się w dotacji oświatowej. 

K.Skoczyk – pytał w której szkole powstanie klasa sportowa? 
Burmistrz – odpowiedział, że w Gimnazjum Nr 2. 

 
Komisja zapoznała się z przedstawioną informacją, nie wnosząc uwag. 

 
Ad 5 
 Analizę wyników egzaminów wewnętrznych w szkołach i przedszkolach miejskich, 
stanowiącą załącznik do protokołu przedstawiła Marta Grabczyńska, Naczelnik Wydz. 
Edukacji, Kultury i Spraw Społecznych. 
 
 

Komisja zapoznała się z przedstawioną informacją, nie wnosząc uwag. 
 
Ad 7 
 
W sprawach różnych radny K.Skoczyk poruszył sprawę chodnika na ul. Połczyńskiej Bocznej. 
 
Ad 8 
 

Po wyczerpaniu tematyki o godz. 12.35  zakończono posiedzenie Komisji.  

Protokołowała: Małgorzata Zimmer 

 
Przewodniczący  Komisji 

              
                     Maciej Danowski 
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